
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 18 marca 2021 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

• Kierownik Referatu Administracyjnego – Agnieszka Żukowska 

Radni spóźnieni: Bartłomiej Tutak 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:07 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przeszedł do realizacji porządku obrad i opiniowania materiałów zgłoszonych na sesję. 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/186/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały nie spełnia wymogów 

zapisanych w statucie, uchwała ma szereg błędów formalnych. Te same uwagi dotyczą pozostałych 

uchwał. Aby postępować zgodnie z przepisami uchwały muszą być zaopiniowane przez radcę prawnego. 

Zaproponował, aby porozmawiać o stawkach podatków od nieruchomości, nie o treści uchwały. 

Kierownik Referatu Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekty uchwał zostały złożone dwa 

tygodnie temu, lecz nie zostały zaopiniowane. Z uwagi na to, iż zostały złożone w trybie wniosku 

o zwołanie sesji nadzwyczajnej, nikt poza wnioskodawcą sesji nadzwyczajnej nie może zmienić treści 

uchwał. Bez zgody wnioskodawców nie ma możliwości wprowadzenia jakichkolwiek zmian. 

O godzinie 11:15 radny Bartłomiej Tutak dołączył na posiedzenie. 

Podczas omawiania projektu uchwały radny Piotr Paczesny zaproponował zmianę stawek podatkowych, 

tak, aby wzrost w stosunku do poprzedniego roku równy był poziomowi inflacji. Radny Marcin Olech 

zaproponował, aby stawki podatku wzrosły o 15% w stosunku do poziomu stawek z 2020 roku przy 

stawce podatku od nieruchomości od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego oraz stawce podatku 

od nieruchomości od budynków lub ich części mieszkalnych. Pozostałe stawki podatku nie ulegną zmianie 

i zostaną na tym samym poziomie jak w uchwale listopadowej. Radny Roman Cech poprał tę propozycję. 



Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski zrobił rozeznanie wśród mieszkańców, w kwestii podatków. 

Na około 100 osób, 1 osoba nie interesowała się pomniejszonym podatkiem. Około 80 osób już 

uregulowało podatek za I, II, III, a nawet IV raty. Około 19 osób wypowiedziało się, że podatki są trochę 

za wysokie. 

Radny Bartłomiej Tutak poinformował, że jest po konsultacjach z radcą prawnym. Przedłożone projekty 

uchwał można omawiać, a ostateczna treść zostanie przedstawiona po ich zaopiniowaniu. W uchwale o 

zwolnieniach od podatku należałby dołączyć wzór wniosku o pomoc de minimis. 

W godzinach 11:48-12:05 trwała przerwa w obradach. 

Radny Piotr Paczesny zaproponował wzrost stawek o 15% w stosunku do poziomu stawek z 2020 roku. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski zaproponował wzrost stawek o 15% tylko i wyłącznie od 

nieruchomości od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. 

Skarbnik Gminy Marek Malinowski poinformował, że uchwała wejdzie w życie od 1 lipca 2021 r. z uwagi 

na to, iż nakazy płatnicze zostały już wystawione, wobec tego nie można zmienić tych kwot. Kolejna 

kwestia to szybkość publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Nie można 

cofną się z terminem wejścia w życie uchwały, gdyż należność niezapłacona do 15 marca 2021 r. staje się 

zadłużeniem. 

W godzinach 12:37-12:49 trwała przerwa w obradach. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka zauważyła, że w przypadku wzrostu stawek o 15% przekroczy się 

maksymalne stawki wartości podatków ustalonych przez Ministerstwo. 

W toku dyskusji ustalono, iż projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/186/2020 Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości zostanie przygotowany przez Urząd Gminy Dębnica Kaszubska. 

Zmianie ulegnie stawka określona w § 1 pkt 1 „od gruntów” lit. c „pozostałych, w tym zajętych na 

prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego”  w wysokości 0,37 zł od 1 m² powierzchni oraz w § 1 pkt 2 „od budynków lub ich części” lit. 

e „pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez organizacje pożytku publicznego” w wysokości 6,40 zł od 1 m² powierzchni użytkowej. Nowe 

stawki obowiązywać będą od 1 lipca 2021 r. 

W związku z powyższymi ustaleniami projekt uchwały nie został zaopiniowany. 

Dodatkowo została przekazana informacja o liczbie osób, którym rozłożono na raty bądź umorzono 

podatek w 2021 roku. 

Liczba wniosków, o rozłożenie podatku na raty: 

- 12 wniosków na rozłożenie podatku od nieruchomości,  



- 4 wnioski na rozłożenie podatku od nieruchomości do 1 hektara, 

- 6 wniosków na rozłożenie podatku od nieruchomości złożyli rolnicy. 

Liczba wniosków o umorzenie podatków:  

- 14 wniosków o umorzenie podatku od nieruchomości do 1 hektara, pozytywnie rozpatrzono 

9 wniosków, 5 wniosków rozpatrzono negatywnie. 

- 1 wniosek o umorzenie podatku od nieruchomości powyżej 1 hektara, rozpatrzony negatywnie.  

Do tej pory umorzono podatek o łącznej kwocie 1476 zł. 

2) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości 

w 2021 r. dla wybranych grup przedsiębiorców. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że pod uwagę należy wziąć skalę problemu. 

W gminie mamy 3 punkt gastronomiczne i żadnego punktu hotelarskiego. W gminie jest kilka punktów 

agroturystyki. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka przedstawiła informację o liczbie przedsiębiorstw, które rozpoczęły 

i zakończyły działalność w roku 2019 i 2020 oraz o ilości nowoutworzonych przedsiębiorstwach. 

W 2019 roku założono 19 przedsiębiorstw, w 2020 roku 29 przedsiębiorstw. 

W 2019 roku działalność zakończyły 34 podmioty, w 2020 roku 10 podmiotów. 

Inicjatorzy sesji wypowiedzieli się, że uchwała jest alternatywą dla przedsiębiorstw. Nie muszą z niej 

skorzystać. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski nie zgodził się z zapisami projektu uchwały. Uważa, że da ona 

możliwość do podejrzeń o „kolesiostwo”. 

Radny Roman Cech wyraził opinię, iż wniosek skierowany przez przedsiębiorcę do Wójta Gminy jest 

prostszym zabiegiem, aniżeli wniosek i udokumentowanie spadku obrotów o 50%. 

Zadano pytanie, dlaczego tylko te wybrane grupy przedsiębiorstw miałyby być uprzywilejowane. 

Nagromadzenie zobowiązań na jeden termin nie jest dobrym pomysłem, gdyż przedsiębiorca może utracić 

płynność, gdy przyjdzie do zapłaty wszystkich należności. Uchwała dotyczy niewielkiego odsetku 

przedsiębiorstw. 

Inicjatorzy wskazali, iż ustawodawca przewidział tylko te branże wskazane w uchwale. Uchwała jest 

alternatywą dla obecnych możliwości. Jeżeli przedsiębiorca spełni warunki, pomoc zostanie mu przyznana.  

W godzinach 14:25-14:41 trwała przerwa w obradach. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 0 2 0 

Rewizyjna 2 2 0 

Infrastruktury i Budżetu 0 2 1 

Skarg, Wniosków i Petycji 1 0 1 

Podczas głosowania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie głosowała radna Jadwiga Lejczak, członek tej 

komisji. Podczas głosowania nieobecny był radny Adam Krycki członek Komisji infrastruktury i Budżetu. 

3) Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w 2021 roku. 

Inicjatorzy sesji nadzwyczajnej oświadczyli, że jest to uchwała dająca alternatywę dla mikroprzedsiębiorstw. 

Radny Roman Cech poprosił o przedstawienie danych dotyczących mikroprzedsiębiorstw, którzy są ujęci 

w projekcie uchwały. Jakie to są firmy, w jakiej wysokości zostaną udzielone zwolnienia. 

Te dane nie zostały przedstawione. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały, zarówno ten jak 

i poprzednio omawiany, nie spełniają wymogów określonych w statucie gminy i wymagają poprawek. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 0 2 0 

Rewizyjna 2 2 0 

Infrastruktury i Budżetu 0 0 3 

Skarg, Wniosków i Petycji 1 0 1 

Podczas głosowania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie głosowała radna Jadwiga Lejczak, członek tej 

komisji. 

O godzinie 14:59 posiedzenie opuścił radny Piotr Paczesny. 

4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/173/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 września 2020 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały nie spełnia wymogów 

określonych w statucie gminy i wymaga poprawek. Dodatkowo nie pozwoli na to, aby uchwała Rady 

Gminy zawierała taką treść uzasadnienia. Jest przeciwny tej uchwale. Statut wymaga poprawek. 

Zaproponował, aby powołać komisję statutową i popracować nad treścią statutu. 

Radny Marcin Olech zaproponował pracę nad statutem na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji 

Rady Gminy, aby wszyscy radni mogli uczestniczyć w pracach nad statutem.  



Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 0 2 0 

Rewizyjna 2 2 0 

Infrastruktury i Budżetu 0 0 3 

Skarg, Wniosków i Petycji 1 0 1 

5) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały nie spełnia wymogów 

określonych w statucie gminy i wymaga poprawek. Poza tym jako Przewodniczący Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przeciwny jest tej uchwale, z uwagi na to, że komisja środki na 

swoją działalność czerpie z tzw. „korkowego”. Jest tylko 5 punktów, którym zostałaby udzielona pomoc. 

Według Niego niezasadne jest, aby pomniejszać środki na działalność komisji. 

Radny Witold Leśniewski również nie jest za podjęciem uchwały. Nie chce, aby uważano, że uchwały 

zostały podjęte ze względu na pomoc dla radnych, które te uchwały obejmą. 

Kierownik Referatu Agnieszka Żukowska zwróciła się z pytaniem czy zgodnie z umową projekty uchwał 

zaproponowane przez Urząd Gminy zostaną wprowadzone do porządku obrad sesji nadzwyczajnej? 

Radny Bartłomiej Tutak oświadczył, że przesłane projekty uchwał są znane, żadnych zastrzeżeń co do ich 

treści nie ma, dlatego jeżeli o Niego chodzi, to nie widzi przeszkód o ich dodanie. 

O godzinie 15:22 radna Jadwiga Lejczak opuściła posiedzenie. 

Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 0 2 0 

Rewizyjna 1 2 0 

Infrastruktury i Budżetu 0 2 1 

Skarg, Wniosków i Petycji Brak kworum 

O godzinie 15:26 radny Bartłomiej Tutak opuścił posiedzenie. 

6) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr I/8/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

19 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji Brak kworum 

7) Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostanie wybrany podczas sesji Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska. Wobec tego projekt uchwały nie został zaopiniowany. 

8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr I/7/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

19 listopada 20218 r. w sprawie powołania Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

Przynależność do danej komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska jest indywidualną decyzją każdego 

z radych. Projekt uchwały nie został zaopiniowany. 

9) Projekt uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2021”. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji Brak kworum 

10) Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis 

na tworzenie nowych miejsc pracy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji Brak kworum 

11) Plan zbywania i obciążania nieruchomości z zasobu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Do planu nie zgłoszono żadnych uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie planu: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji Brak kworum 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Leśniewski zaznajomił radnych z korespondencją, która wpłynęła 

do Rady Gminy. 

Ad. 4 

O godzinie 16:19 Wiceprzewodniczący Rady Witold Leśniewski zamknął posiedzenie wspólne 

wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Szymaniuk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


